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      MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 
 

Hariduskomisjoni koosoleku protokoll   
 

Märjamaa                                                                                                                       2. juuni 2021 nr 35                                                                                       

 

Algus kell 15.00, lõpp kell 16.50.  

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Enn Roosi 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Hariduskomisjoni koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Eli Laaser, Enn Roosi, Helve Riitsaar, Kertu 

Tort, Lea Lauri, Ottomar Linna, Triin Põri. 

Puudusid: Ats Nõlvak, Kristine Niit, Meelis Välis. 

Kutsutud: haridusnõunik Katri Buht, haldusosakonna juhataja Margus Vaher. 

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Märjamaa valla õppestipendiumi maksmise tingimused ja kord 

2. Erakoolide tegevuskuludes osalemine 

3. A. Jõessare ja A. Kirsipuu esitatud volikogu eelnõu „Vallavara võõrandamine enampakkumisel“ 

4. A. Kirsipuu ettepanek esitada volikogu poolt kandidaadid Vabariigi Presidendi teenetemärgiga 

tunnustamiseks 

5. Muud küsimused  

 

 

Päevakorrapunkt 1 

Märjamaa valla õppestipendiumi maksmise tingimused ja kord 

 

K. Buht tutvustas ettevalmistatud määruse eelnõud: Eelnõu ettevalmistanud töögrupil tekitas küsimust 

olukord kui avaldusi tuleb rohkem kui eelarves ettenähtud vahendeid. Kas tekitada erialadest pingerida 

või arvestada tööstaaži valla asutuses, taotleja ühiskondlikku aktiivsust vm? Töögrupi soov on anda 

stipendium kogu nominaalseks õppeajaks. 

 

Mõtteid toimunud arutelult:  

*Erialadest tuleks kindlasti teha pingerida. Erialad peaks olema kitsalt piiritletud. (E. Roosi) 

*Tänane vajadus on eelkõige reaalainete ja loodusainete õpetajate ning tugispetsialistide järele. (K. Buht) 

*Kui õpetajal ei ole veel kvalifikatsiooni, siis pigem ollakse tööl osalise koormusega (eelnõus nõutud 1,0 

koormust). (L. Lauri) 

 

K. Buht lisas, et töögrupil oli küsimus - kas pärast eriala omandamist peaks stipendiaat töötama valla 

asutuses stipendiumi saamise aastatega võrdse aja või kahekordse aja? 

Arutelul tõdeti, et 5 aastase õpingu puhul on 10 aastane töötamise kohustus liiga ränk. 

 

Otsustati: Teha ettepanek: 

1)  jätta välja § 2 lg 1 punkt 3 – s. o mitte seada stipendiumi määramise eeltingimuseks, et 

stipendiumi taotleja peab töötama 1,0 töö- või ametikoha koormusega. Koormus pole oluline, 

oluline on toodud § 2 lg 1 punktis 1, s.o taotleja töö- või ametikoht on valla ametiasutuses või 

Märjamaa Vallavalitsuse (edaspidi vallavalitsus) hallatavas asutustes; 

2) Paragrahvis 5 lõikes 4 jätta valiku tegemise kriteeriumideks komisjoni poolt välja kuulutatud 

erialade pingerida,  tööstaaž valla ametiasutuses või hallatavas asutuses ning eelarvevahendite 

olemasolu. Kriteeriumina mitte kasutada stipendiumi taotleja keskmist hinnet ega senist 

ühiskondlikku tegevust Märjamaa vallas; 



2 

 

3) paragrahvis 7 lõikes 1 sätestada, et stipendiaadil on kohustus töötada pärast õpingute lõppu valla 

ametiasutuses või vallavalitsuse hallatavas asutuses õpitud erialal periood, mis on võrdne 

stipendiumi saamise ajaga; 

4) anda komisjonile, lisaks  õigusele määrata erialad, mille õppureid kandideerima oodatakse, õigus 

määrata ka omandatava haridustaseme nõue. 

  

 

Päevakorrapunkt 2 

Erakoolide tegevuskuludes osalemine 

 

Hetkel reguleerib erakoolide tegevuskuludes osalemist veel Märjamaa Vallavolikogu 15.12.2020 määrus 

nr 109 „Erakoolide tegevuskuludes osalemine“, kuid see reguleerib Märjamaa valla eelarvest erakooli 

pidaja tegevuskuludes osalemise tingimusi ja korda kuni 31. augustini 2021.  

K. Buht sõnas sissejuhatuseks, et Mõisamaal tegutsenud Gaia kooli filiaal, mille tegevuskuludes vald 

osales, ei tegutse seal juba alates augustist 2019. Audenteses õpib sel õppeaastal 1 õpilane ning tema 

lõpetab sel kevadel 12. klassi.  

Toimus arutelu.  

E. Roosi oli seda meelt, et erakoolides õppimist peaks toetama vald vaid juhul kui tegemist on mingi 

erilise kallakuga kooliga, nt spordi- või kunstikallak.  

Ettepanek –praeguse määruse tekst üle vaadata ning võtta augustis vastu uue määrusena tähtajatuna. 

 

Kell 15.48 lahkus L. Lauri. 

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: Ettepanek – vallavalitsusel praeguse määruse tekst üle vaadata ning esitada eelnõu 

hariduskomisjonile ning volikogule vastuvõtmiseks augustikuu istungile.  

 

 

Päevakorrapunkt 3 

A. Jõessare ja A. Kirsipuu esitatud volikogu eelnõu „Vallavara võõrandamine enampakkumisel“ 

 

E. Roosi sõnas sissejuhatuseks, et eelnõu sisu on müüa enampakkumisel Hobulaiu puhkebaas, mis on 

Märjamaa piirkonna inimestele olnud pikki aastaid märgilise tähendusega. 

 

Ettekandega esines M. Vaher, kes rääkis puhkebaasi võimalustest, kuludest-tuludest rahalises arvestuses, 

puhkebaasi kasutusest 2020. aastal. Muuhulgas andis M. Vaher teada, et vallavalitsus ei toeta puhkebaasi 

müüki ning volikogus kaitsevad valitsuse seisukohta tema ning Triin Põri.  

M. Vaher selgitas, et puhkebaas omab, lisaks kõigele muule, ka sotsiaalset aspekti – see võimaldab 

mereäärset puhkust ka nende perede lastele, kelle vanemad ise selleks võimalust ei leia. Samuti on laiul 

võimalik õppida tundma loodust ning tulla toime kriisiolukorras, s.o ilma elektrita, kanalisatsioonita, 

dušita.  

 

Toimus arutelu, ettekandja vastas küsimustele. Küsiti laiu kohta, müügi eesmärgi, saadava müügitulu jm 

kohta. 

 

Mõtteid toimunud arutelult: 

*Me ei saa valda vaadata kui äriettevõtet. (O. Linna) 

*Meie lastele ja noortele on väga vaja sellist ajas tagasirändamist. (E. Laaser) 

*Tänu sellele, et on Hobulaid, on võimalik teha lastele ja noortele suvepäevi taskukohase hinnaga. (T. 

Põri) 

 

M. Vaher sõnas kokkuvõtteks, et müügist saadav 100-150 tuhat oleks sisuliselt valla ühe nädala 

kogukulu, kuid vald jääks ilma kingitusest, mis omal ajal saadi null euroga. 

 

Otsustati: A. Jõessare ja A. Kirsipuu esitatud volikogu eelnõud „Vallavara võõrandamine 

enampakkumisel“ mitte toetada. 
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Päevakorrapunkt 4 

A. Kirsipuu ettepanek esitada volikogu poolt kandidaadid Vabariigi Presidendi teenetemärgiga 

tunnustamiseks 

 

…. 

 

Päevakorrapunkt 4 on tunnistatud asutusesiseseks teabeks. Alus AvTS § 35lg 1 p 12. 

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Muud küsimused 

 

*) Märjamaa MKK üleviimisest Märjamaa Gümnaasiumi hoonesse 

 

K. Buht: Ettepanek on viia muusika- ja kunstikool üle Märjamaa Gümnaasiumi hoonesse. Hetkel tegutseb 

Märjamaa MKK kahes eraldi hoones. Kunstiklassid asuvad COOP-i ruumides ning kehtiv leping lõppeb 

31. detsember 2024. Vallavalitsus soovib volikogult juunikuu istungil saada põhimõttelist nõusolekut, et 

Märjamaa MKK ümberpaiknemise suunas tegutsema hakata. 

 

Ettekandja vastas küsimustele. Toimus arutelu. 

K. Buht selgitas, et asutuste liitmist ei toimu, ühes majas hakkavad tegutsema kaks eraldi asutust. 

Märjamaa MKK õpetajad ja hoolekogu toetavad kooli ümberkolimist. 

Arutelul tõdeti, et normaalne on kui  Märjamaa MKK tegutseb edaspidi ühes majas, mitte kahes ning 

logistiliseltki hakkaks MKK asuma heas asukohas – läheduses on noortekeskus, raamatukogu, samas 

majas on üldhariduskool ning muusikakoolil on võimalus kasutada aulat. Mugavam on ka neil õpetajatel, 

kes töötavad mõlemas koolis. Märjamaa MKK üleviimine MG majja hoiab kokku ka õpilaste aega.  

 

Otsustati: Ettepanekut toetada. Enne otsuse tegemist on oluline selgitada plaane Märjamaa Gümnaasiumi 

kollektiivile. 

 

 

*) Ujumistreener 

O. Linna küsis ujumistreeneri kohta ja soovis teada millal leitakse lahendus. 

K. Buht: Suuline kokkulepe on, et treener on valmis sügisest alustama ujumistundidega. 

E. Laaser: Rahastamine? 

K. Buht: Rahastamine peaks toimuma koolidele ujumisõppe läbiviimiseks eraldatud rahast. 

 

*) Haridusasutuste abipersonali puhkused 

K. Buht: Juunikuu valitsuse istungile on kavas minna ettepanekuga pikendada haridusasutuste 

abipersonali puhkust 35 päevani.  

 

 

 

 

/allkirjastatud digitaalselt/                                                     /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Enn Roosi                                                                             Janika Liländer 

koosoleku juhataja                                                                 protokollija 


